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Spørgsmål 
Hvordan skal konferencen om Europas fremtid spille ind i diskussionerne 
om en ny europapolitisk aftale, og hvornår regner ministeren med, at vi 
genoptager drøftelserne herom? Mener ministeren, at emner som udvidet 
sundhedssamarbejde og udvidet forsvarssamarbejde i EU bør være en del 
af de europapolitiske drøftelser? 
 
Svar 
Konferencen om Europas fremtid udgør sammen med vores hjemlige 
EU-debatter med danskerne to centrale bidrag, som løbende vil spille ind 
i vores drøftelser omkring en ny europapolitisk aftale. 
 
Jeg har som bekendt hele tiden ment, at vi skal tage tingene i den rigtige 
rækkefølge, og at en ny europapolitisk aftale bør afspejle både de aktuelle 
og relevante emner, som betyder noget for danskerne, og samtidig den 
europapolitiske virkelighed, som Danmark befinder sig i. 
 
Med hensyn til Konferencen om Europas fremtid er der et behov for, at 
vi bliver klogere på, hvad Konferencen kan komme til at betyde for EU’s 
fremtid. Det står endnu ikke klart, og vi vil reelt set nok først komme det 
nærmere, når de europæiske borgerpaneler fremlægger deres anbefalinger 
på Konferencens plenarforsamlinger til december og januar. Det skal 
imidlertid ikke afholde os fra at fortsætte de tematiske drøftelser, som jeg 
tog initiativ til tidligere på året. 
 
Jeg vil desuden henvise til, at Europa-Nævnets støttepulje til den danske 
EU-debat har muliggjort ikke færre end 188 debatarrangementer om 
Europas fremtid, som fordeler sig over hele landet og ventes afholdt 
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sideløbende med Konferencen. Af den årsag vil jeg derfor ikke på forhånd 
udelukke nogen emner fra drøftelserne om en ny europapolitisk aftale. 
 

Med venlig hilsen 
 
 
 

Jeppe Kofod 


